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Message from Prof. Patricia Cummins, President of ABERS /  
Message de Pr. Patricia Cummins, Présidente de ABERS 

 
 
Good Afternoon / Bonjour à tous  
 
Thanks to all who attended our exciting conference at Cadi Ayyad University in May-
June 2023 (pictures are being uploaded to the new website as we speak).  I especially 
want to thank our Vice President for the Marrakech conference Professor Noufel Ghiffi 
and his team at the Faculte des Sciences Judiciaires, Economiques et Sociales, and 
especially the team of faculty, administrators, and graduate students of the New Business 
Practices Research Group (Labo NPG). As promised at that event, our ABERS Executive 
Committee is sharing our call for papers for our next bilingual Morocco event:   
 

 

 

 
 

Website / Site web: https://icecim2023.sciencesconf.org 

Send proposals in Word format to:  abers.icecim.conference@gmail.com 
(Proposals by August 15, 2023 / Réception des propositions avant le 15 août 2023)  

https://icecim2023.sciencesconf.org/
mailto:abers.icecim.conference@gmail.com
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The above calls for proposals are in two languages. Click on the QR code for the 
long version with details. The PDF for the long version is also attached along with 
cultural information on Dakhla and details on hotels. 
  
Les appels à communication ci-joints sont en versions française et anglaise. Cliquez 
sur le code QR pour la version longue avec les détails. Nous avons joint aussi le PDF 
de la version longue avec des informations culturelles sur Dakhla et certains détails 
sur les hôtels. 
  
For November 2023, Vice President and webmaster Houssine Soussi and his Moroccan 
team are preparing a once-in-a-lifetime conference for us. For those who missed the 
exciting trip to Marrakesh in May and June, 2023, you may want to arrive early and 
spend time in preconference or post-conference visits to cultural sites in Marrakesh, 
Casablanca, Rabat or Agadir as well as the picturesque mountains, the souks, the 
beaches, and the camels at various locations. There will be organized cultural visits 
scheduled for conference goers just before or after the two-day event – a visit to the 
Sahraoui Village, the White Dune, an ostrich farm, and the charms of downtown Dakhla. 
(See the website or look at the attached PDF with information on sites and hotels.) A 
dinner with music and dancing from the Dakhla-Oued Eddahab region will be part of the 
event. It will be a breathtaking experience for North Americans and Europeans as well as 
for Africans, including the Moroccans who do not already know Dakhla and the western 
part of the Moroccan Sahara, with a few images below.  

 
 
See attached details on Morocco, on how to get there, and on hotel information.  
Registration fees, dues, and arrangements for wire transfers or payment by bank cards 
will be announced shortly, and long before most universities are in session.  
  
Pour novembre 2023, notre vice-président et webmestre Houssine Soussi et son équipe 
marocaine nous préparent un congrès qu’on ne verra qu’une fois dans la vie. Préparez-
vous pour ce voyage culturel sans pair, un voyage où vous voudrez arriver tôt et passer 
du temps avant et après le congrès. Surtout si vous avez manqué la 11e édition du congrès 
à Marrakech en mai-juin 2023. Vous pourrez faire des visites culturelles à Marrakech, 
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Casablanca, Rabat, et Agadir, et faire des excursions dans les montagnes Atlas. Il y aura 
des visites culturelles dans la région de Dakhla-Oued Eddahab organisées juste pour les 
congressistes – des visites au Village Sahraoui, à la Dune Blanche, à un site pour 
l’élevage des autruches, et au centre-ville de Dakhla. Pendant le banquet pour les 
congressistes, on assistera à un concert de musique et de danse régionales, qu'on voit sur 
les photos ci-dessus. Ce sera une expérience inoubliable non seulement pour les 
Américains, les Canadiens, les Européens, mais aussi les Africains, y compris les 
Marocains qui ne connaissent pas encore la région Dakhla-Oued Eddahab.   
 
Voir ci-joint d’autres détails concernant le Maroc, Dakhla, et les hôtels. On est en train 
d’arranger les options de paiement (virements et cartes bancaires) pour les inscriptions et 
la cotisation ABERS. Tout sera annoncé sur le site dans les meilleurs délais et bien avant 
la rentrée. 

 
I want to give special recognition to ABERS Vice President Houssine SOUSSI who 
brought the key players together, as well as to the Ecole Nationale de Commerce et de 
Gestion (ENCG) in Dakhla and Dean Aziz SAIR, whose team in Dakhla worked with the 
Region of Dakhla-Oued Eddahab to put together so many special experiences for the 
Africa Business Conference attendees.    
  
A ce stade-ci je voudrais reconnaître surtout l’implication de notre vice-
président Houssine SOUSSI, qui a réuni l’équipe marocaine, de même que celle du 
directeur de l’ENCG Dakhla Aziz SAÏR, dont l’équipe à Dakhla a travaillé avec la 
Région Dakhla-Oued Eddahab pour préparer tant d’expériences spéciales pour les 
congressistes de l’Africa Business Conference. 
  
 
PUBLICATIONS: As the website explains, we will finalize plans for conference 
proceedings in collaboration with prestigious journal editors, including those who 
published past proceedings and whom we are inviting to participate in the Editors Panel 
of this conference.  
  
PUBLICATIONS : Comme on explique sur le site, nous allons finaliser nos projets pour 
publier les annales du congrès en collaboration avec des rédacteurs de revues 
prestigieuses, que nous invitons d’ailleurs à participer à une session réunissant les 
éditeurs pendant ce congrès.  
  
 
PARTNERSHIPS + INTERACTIONS BETWEEN SCIENTIFIC AND BUSINESS 
RESEARCHERS + INTERACTIONS BETWEEN FRENCH-SPEAKING 
UNIVERSITY AND ENGLISH-SPEAKING UNIVERSITY SYSTEMS AT THE 
CONFERENCE.  This conference will have special opportunities for building 
transatlantic partnerships. We will also bring together scientists and business faculty who 
can commercialize their discoveries. We will facilitate opportunities to bridge the 
English-speaking university system and the French-speaking system to advance the 



4 
 

African Union’s Agenda 2063. Breakout groups will allow convention goers to plan in 
small groups for both research and classroom connections. 
  
PARTENARIATS + CHERCHEURS SCIENTIFIQUES ET CHERCHEURS EN 
BUSINESS + COLLABORATIONS ENTRE LE SYSTEME UNIVERSITAIRE 
FRANCOPHONE ET LE SYSTEME UNIVERSITAIRE ANGLOPHONE PENDANT 
LE COLLOQUE. Ce congrès aura des occasions spéciales pour développer les 
partenariats transatlantiques.  Nous réunirons les scientifiques et les professeurs-
chercheurs qui pourront aider à commercialiser les découvertes scientifiques. Nous 
faciliterons les efforts pour relier le système universitaire anglophone et le système 
universitaire francophone pour avancer l’Agenda 2063 de l’Union Africaine. Des 
breakouts permettront aux congressistes de planifier en petits groupes les collaborations 
pour les recherches et pour les salles de classes. 
  
 

Once again, I wish you all a relaxing summer break, and I look forward to greeting you in 
Dakhla next November 7-9, 2023.  If you are planning for the following year, our 
conference will be held in Paris, please hold the dates May 23-25, 2024. 

  
Encore une fois, je vous souhaite tous un excellent été avec beaucoup de succès 
professionnel et du temps en famille.  N’oubliez pas de réserver dans vos agendas les 7-9 
novembre 2023 à Dakhla et le congrès de 23-25 mai 2024 à Paris. 
 

Patricia W. Cummins (Ph.D.) 
Professor of French 
President, Africa Business and Entrepreneurship Research Society, Inc. 
and 2017 Conference Co-Chair 
Past Chair, Richmond Sister Cities Commission 
Co-Project Director, Gates/VCU HIV Project in Ségou 
Project Director, French West Africa Project 
(804) 827-0958 (School of World Studies office phone) 
(804) 893-3490 (home phone) 
(804) 536-0429 (cell phone) 
(804)828-0127 (fax) 
School of World Studies 
312 N. Shafer St. 
Box 842021 VCU 
Richmond, VA 23284-2021 
pcummins@vcu.edu 
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